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Plats: Parkaden, Ådalsvägen 15, Härnösand 

 
08.30 Fika finns tillgängligt utanför kongressalen 

 Avprickning sker vid kongressbyråerna vid entrén 

09.40 Senaste tid för att arbetarekommunerna att lämna in tjänstgörande ombud 
och hämta ut ombudskort för ombuden. 

Inloggning sker i mötessystemet 

 

09.50 ca Kort genomgång av mötessystemet och närvarokontroll. 

10.00 Kongressens öppnande (dagordningens punkter 1, 2, 3, 4, 5, och 6) 

10.35 Gästerna har ordet (dagordningens punkt 7) 

  
 

11.45  Kongressförhandlingar, (dagordningens punkter 8, 9, 10, 11, 12, 13,14)  

 
12.30 Lunch 

13.30 Motionsbehandling (dagordningens punkt 15) 
 
15.30 Kaffe och smörgås 

 Läget i regionen  

Inför Europa parlamentsvalet 

Val (dagordningens punkter 16,) 

Kongressförhandlingar, (dagordningens punkter 17,18)   

 
Förhandlingarna pågår till och med punkt 18 på dagordningen är avhandlad. 

 
 



   

 

 
1. Kongressens öppnande 

2. Beslut om kongressens offentlighet 

3. Fastställande av dag- och arbetsordning 

4. Godkännande av kallelse i behörig tid till kongressen 

5. Ombudsupprop 

6. Val av presidium; 

  6.1 Två ordförande 

 6.2 Två sekreterare 

 6.3 Två protokolljusterare 

 6.4 Fyra rösträknare 

 6.5 Sju ledamöter i redaktionskommittén 

 

7.  Gästerna har ordet  

8. Styrelsens berättelse 

9. Årsredovisning 

10. Revisorernas berättelse 

11. Fastställande av balans och resultat 

12. Beslut om ansvarsfrihet 

13. Rapporter 

  13.1  Socialdemokraterna i Västernorrlands riksdagsgrupp 2023 

  13.2  Socialdemokraterna i Region Västernorrland 

  13.3 S-gruppen Härnösands stift 

  13.4 S-kvinnor i Västernorrland 

  13.4  S-kvinnor Västernorrland 

  13.5 SSU Västernorrland 

  13.6  Unga Örnar Västernorrland 

  13.7 Tro och Solidarite 

  13.8 HBT-S Västernorrland 

  13.9 Tidnings AB Nya Norrland/Dagbladet  

14. Distriktsstyrelsens förslag 

           14.1 Arvode 2025 

           14.2 Extern revisor  

 14.3 Distriktskongressen 2026  

15.  Behandling av motioner    

15.1 "Socioekonomisk utredning för social och ekonomisk rättvisa " 

15.2 "En politik för full sysselsättning, välfärd och grön omställning" 

15.3 "En politik för full sysselsättning, välfärd och grön omställning" 



   

 

15.4 "En politik för full sysselsättning, välfärd och grön omställning" 

15.5 "Infrastrukturplanering" 

15.6 "Upprustning av Forsmo Hotingbanan" 

15.7 "Trafikverkets omledningsplaner, likabehandling i norr och söder?"  

15.8 "Återupprätta en politik för bostäder åt alla" 

15.9 "Investeringsstöd för bostadsbyggande" 

15.10 "Stärkt statlig finansiering av välfärden" 

15.11 "Stärkt statlig finansiering av välfärden" 

15.12 "Stärkt statlig finansiering av välfärden" 

15.13 "Stärkt statlig finansiering av välfärden" 

15.14 "En ny regionalpolitik för jobb och välfärd i hela Västernorrland" 

15.15 "Återta demokratiska kontrollen" 

15.16 "Begränsa bemanningsföretagen inom samhällsviktig verksamhet" 

15.17 "Fortbildning för sjukvårdspersonal trots ekonomiskt pressad situation" 

15.18 "Forskning om kvinnosjukdomar" 

15.19 "Nationellt standardiserat vårdförlopp för våldsutsatta kvinnor" 

15.20 "Aborträtten" 

15.21 "Närståendestöd med hbtq+kompetens i Region Västernorrland" 

15.22 "Trygga mötesplatser för alla hbtq-personer" 

15.23 "Utbilda fler i Könsbekräftande vård" 

15.24 "Motion ang. Samhall AB" 

15.25 "Avskaffa karensavdraget" 

15.26 "Motion ang. arbetslivskriminalitetens omfattning och dess konsekvenser" 

15.27 " Ny lagstiftning om barn och unga som utnyttjas i kriminella nätverk."  

15.28 "Förebyggande och främjande arbete i samverkan " 

15.29 "Ge familjehem möjlighet att vara hemma när ett barn placeras" 

15.30 "Säkerställ stöd - allt enligt den socialdemokratiska värdegrunden" 

15.31 "Tidig upptäckt av barn i utsatta hemmiljöer."  

15.32 "Artificiell Intelligens" 

15.33 "En rättvis klimatpolitik som gör det som krävs och fungerar i hela landet" 

15.34 "Motion ang. rovfisket/ överfisket i Bottenhavet" 

15.35 "Stopp för trålfiske i Östersjön, Bottenhavet och Bottenviken" 

15.36 "Ett hållbart skogsbruk på riktigt" 

15.37 "Utreda stöd till studieorganisationer och etniska organisationer" 

15.38 "Minska krånglet och byråkratin vid motionshantering" 

15.39 "Vart tar tillstyrkta motioner vägen?"  

15.40 "Stärka partiet och synas utåt" 

16. Val      

 16.1 Ordförande för partidistriktet, tillika ordförande i verkställande  

  utskottet för en tid av 2 år 

 16.2  Val av fackligledare, tillika ledamot i distriktsstyrelse för en tid av 2 år 

 16.3  Val av studieledare, tillika ledamot i distriktsstyrelse för en tid av 1 år.  

 16.4 Sex styrelseledamöter för en tid av 2 år 

 16.5 Verkställande utskottet utöver ordförande 1 år 



   

 

 16.6  Tre revisorer och ersättare, varav en särskild granskare av regionens  

  partistöd för en tid av 1 år 

 16.7  Tre revisorsersättare för en tid av 1 år 

 16.8  Tre ombud med ersättare till ABF för en tid av ett 1 år 

 16.9 Fyllnadsval till den politiska valberedningen 

  t o m distriktskongressen 2025 

 16.10  Val av valberedning inför 2026 års distriktskongress 

17. Avtackning 

18.     Kongressen avslutas  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



   

 

Kongressombud skall för att avvika från pågående kongressförhandlingar behöver få tillstånd för 

detta av kongressens presidium. Ev avvikelser från kongressen ska föras till protokollet. 

 

Upplysning ang motioner till partikongressen 

Ett antal motioner innehåller krav på att distriktskongressen ska skicka motioner till 

partikongressen. Distriktskongressen skickar inga motioner till partikongressen. Motioner som 

arbetarekommunen antagit som sin egen och som innebär att den ska skickas till partikongressen 

SKA arbetarekommunen skicka till partikongressen. Det betyder att att-satser som yrkar på att 

motionen ska skickas till partikongressen INTE kommer att behandlas av distriktskongressen. 

1. Yttrande- och förslagsrätt har ombud, distriktsstyrelsen och dess försteombudsman, av 

partistyrelsen utsedd representant, de socialdemokratiska riksdagsledamöterna inom 

distriktsområdet, en föredragande revisor, samt en representant för regiongruppen. 

Motionär har yttranderätt när dennes motion behandlas. Föreningsmotioner företräds av 

EN motionär.  Endast de av arbetarekommunerna utsedda ombud har rösträtt. 

2. Ordet begärs via mötessystemet om det inte används begärs ordet skriftligt 

3. Alla inlägg görs från talarstolen. Förslag skall för att kunna upptas till behandling vara 

skriftligt avfattat.  

4. Förslagsreglerna är att ändringar inte kan göras i motionernas texter eller att-satser. 

Ombuden kan inte heller föreslå ändringar i distriktsstyrelsens motionsutlåtanden. 

Yrkanden ställs i form av bifall eller avslag till attsatserna i motionerna alternativt att anse 

motionen besvarad. I dokument som föreläggs kongressen kan förslag läggas om bifall 

och avslag, men även strykningar, tillägg och ändringar i texten. 

5. Kongressen använder principen varvade talarlistor för att uppnå jämn könsfördelning i 

debatten.  

6. Talartiden för distriktsstyrelsens föredragande och motionär begränsas till fyra (4) minuter 

i sina inledande anföranden, övriga inlägg begränsas till två (2) minuter. Kongressen kan 

besluta om ytterligare tidsbegränsning eller streck i debatten på förslag av ordföranden, 

kongressens ombud eller distriktsstyrelsen.  

7. Önskar tjänstgörande ordförande delta i debatten, ska hen överlåta platsen åt någon av de 

andra ordförandena. 

8. Omröstningar avgörs genom öppenomröstning, förutom vid personval, då detta sker 

slutet om någon så begär. När rösträkning begärs sker detta i första hand genom en 

provomröstning med handuppräckning med röstkort och först därefter sker en 

rösträkning genom mötessystemet och om sådant inte används genom handuppräckning 

med röstkort. 

9. Reservationer ska avges skriftligt innan mötet avslutas. Anmälan om reservation ska göras 

i omedelbart i anslutning till beslut. 

10. Motionerna 2-4 är likalydande och behandlas därför gemensamt, med gemensamt 

motionssvare som finns efter motion nr 2, samt gemensam debatt och beslut.. 

Motionerna 10-13 är likalydande och behandlas därför gemensamt, tillsammans med att-

sats 1 och 2 i motion 14 som i princip överensstämmer med att-satser i motionerna 10-

34. Dessa behandlas med gemensamt motionssvar som finns efter motion nr 10, samt 

med gemensam debatt och beslut..  



   

 

 

 



   

 

Peder Björk Sundsvall, vald t.o.m. årskongressen 2024 

Jim Sundelin, Örnsköldsvik, vald t.o.m. årskongressen 2024 

Niklas Säwén, Sundsvall vald t.o.m. årskongressen 2025 

 

Valda tom. årskongressen 2024: 

Sara Nylund, Härnösand 

Malin Svanholm, Kramfors 

John Åberg, Sollefteå 

Stefan Dalin, Timrå 

Jan Filipsson, Ånge 

Anna Sundberg, Örnsköldsvik 

 

Valda tom. årskongressen 2025: 

Andreas Sjölander Härnösand 

Thomas Näsholm Kramfors 

Susanne Lindahl Sollefteå 

Johanna Bergsten Timrå 

Malgorzata Hammarberg Ånge 

Carolina Sondell Örnsköldsvik 

 

 

Valda tom. årskongressen 2024: 

Andreas Sjölander Härnösand 

Malin Svanholm Kramfors 

Susanne Lindahl Sollefteå 

Stefan Dalin, Timrå 

Jan Filipsson, Ånge 

Anna Sundberg, Örnsköldsvik 

Styrelsen har under året haft 12 protokollförda möten som bland annat behandlat: 

• Kontinuerligt stämt av politiska läget i den nationell, regionalt och i kommunerna, läget i 

arbetarekommunerna, samt partidistriktets verksamhet och ekonomi. 

• Medlemsutvecklingen har varit en regelbunden punkt på dagordningen 



   

 

• Motionsbehandling inför och uppföljning distriktskongressen  

• Fastställ policy och delegationsordning 

• EP-valet och EP-listan 

• 16-17 juni distriktsstyrelse överläggning i Ö-vik med prioriteringar för styrelsens arbete och 

partidistriktets verksamhet 

• Budget för 2024 och ekonomin för mandatperioden 

• Verksamhetsplan för 2024 

 

Följande personer med särskilt ansvar har distriktsstyrelsen haft under det gångna året 

● Kyrkopolitiskt ansvarig – Arianne Sundman 

● Internationell ledare – Jasenko Omanovic 

● Medlemsansvarig – Stefan Wikén 

 

 

Grupp för politikutveckling för hälso- och sjukvård 

• Malin Svanholm, sammankallande 

• Elina Arab Backlund 

• Tobias Eriksson Ehlin,  

• Stefan Dalin 

• Mikael Westin 

• Malin Larsson 

• John Åberg  

 

Grupp utifrån distriktskongressen 2023 motioner i HBTQi frågor 

• Sara Nylund, sammankallande 

• Caisa Johansson 

• Johanna Bergsten 

 

Grupp utifrån distriktskongressen 2023 motionen om alkoholkonsumtion  

• Anna Sundberg, sammankallande 

• Ledamöter 

• Carolina Sondell 

• Peter Hedberg 

• Åke Nylén 

 

Organisationsutvecklingsgrupp 

Niklas Säwen, sammankallande 

Marie Eliasson 

Peter Hedberg 

Anna Sundberg 



   

 

Magnus Wester Örnsköldsvik tillika särskild granskare av regionens partistöd  
Malin Westman Örnsköldsvik 
Benny Eriksson Timrå 

Barbro Lindahl Kramfors 

Olle Åkerlund Sundsvall 

Ewa Back Sundsvall 

 

Niklas Säwén Sundsvall 

Ulrika Karlsson Örnsköldsvik 

Peter Lihnell Timrå 

Birgitta Sjögren Ånge 
 

Arianne Sundman Sundsvall 

Jan Andersson Örnsköldsvik 

Lisbeth Eklund Timrå 

Jan Filipsson Ånge 

 

• Sten-Ove Danielsson Ånge Ordförande/sammankallande 

• Krister McCarthy Härnösand  

• Peter Hedberg Kramfors  

• Lisa Tynnemark Sundsvall  

• Mikael Sjölund Sollefteå, har avsagt sig uppdraget under året. 

• Mari Eliasson Timrå  

• Zenitha Nordfjell Örnsköldsvik  

 

 

Ordförande    Personlig ersättare 
Peder Björk, Sundsvall/VU  Åsa Sjödén, Sollefteå/VU 

Ledamöter 

Maud Byqvist, Härnösand   Mats Höglund, Härnösand 



   

 

Malin Svanholm, Kramfors  Peter Hedberg, Kramfors 

Erik Lövgren   Anette Lövgren, Ånge 

Stefan Dalin, Timrå   Mari Eliasson, Timrå 

Elisabet Lassen, Sollefteå   Curt Noppa, Sollefteå 

Niklas Säwén, Sundsvall  Åsa Ulander 

Per Nylén, Örnsköldsvik  Carolina Sondell, Örnsköldsvik 

Andreas Sjölander  Anna Sundberg/Örnsköldsvik/VU 

Jim Sundelin, Fackligledare/Ö-vik Johanna Bergsten 

Birgit Johansson, regiongruppen, Ö-vik Roger Johansson, Sundsvall  

Adjungerad: Caisa Johansson, SSU  

Sara Nylund, ersättare i partistyrelsen  

 

 

Personal som arbetat vid distriktsexpeditionen under året har varit: 

Stefan Wikén, 1:e ombudsman 

Torbjörn Lundin, Kontorist 

Inga-Lill Graff, Verksamhetsassistent from 230401 

 

Kongressen genomfördes den 1 april på Parkaden i Härnösand. 175 av 175 ombud närvarade. 

Från distriktsstyrelsen närvarade 13 ledamöter, 2 adjungerad och 2 revisorer.  Utöver det är också 

4 riksdagsledamöter och 5 gäster på plats. Kongressen behandlade 45 motioner som spände över 

många områden som sjukvård, skola och infrastruktur. Partidistriktets ordförande Bodil Hansson 

öppnar kongressen som inleds med underhållning av ABF kören Mixen. Partistyrelsens gäst var 

Anders Ygeman. Distriktskongressen avtackade Bodil Hansson lämnade sitt uppdrag som 

ordförande i partidistriktet och kongressen valde Peder Björk som ny ordförande. 

 

Inför distriktskongressen genomfördes tre digitala seminarier kring motionsbehandlingen på 

kongressen. 

 

 

Nr. 1 "Utred reformerad bränsleskatt" 

• att Socialdemokraterna i Västernorrland verkar för att utformningen av bränsleskatter 

utreds. 

Riksdagsbänken har under riksdagsåret lagt en motion i ämnet, motion 2023/24:1296 

"Reformerad bränsleskatt". Motionen bereds i Skatteutskottet och beslut fattas under våren 2024.  

 



   

 

Nr. 2 "Enkelt och demokratiskt företagande" 

• att Socialdemokraterna verkar för att tillsätta en utredning som syftar till att genom 

lagstiftning och föreskrifter förenkla bildandet, drivandet och avvecklandet av 

ekonomiska föreningar; samt förenkla konvertering av aktiebolag till ekonomisk förening. 

Riksdagsbänken har under riksdagsåret lagt en motion i ämnet, motion 2023/24:1338 "Stärkt 

kooperativt företagande". Motionen bereds i Civilutskottet och beslut fattas under våren 2024.  

 

Distriktsstyrelsen har beslutat att motionen finns med inför 2025 års partikongress. Det kan 

komma att ske som motion från distriktsstyrelsen eller gemensam motion från skogslänen eller 

annat agerande, utifrån de bedömningar som görs när det är dags för motionsinlämning. 

 

 

Nr. 3 "Lånestöd till vidareutveckling av företag" 

• att Socialdemokraterna i Västernorrland verkar för en utredning om att arbetare ska 

kunna driva vidare sina arbetsplatser genom statligt lånestöd. 

Under året har partistyrelsens nationella arbetsgrupper arbetat med samhällsanalyser som är 

relevanta för det som lyft i motionen.  Analyserna ska ligga till grund för politiska förslag inför 

partikongressen 2025.  

 

 

Nr. 5 "Vägen till integrering och inkludering i samhällslivet" 

• att Socialdemokratiska partiet ska arbeta för att ta fram en nationell strategi för 

integration och inkludering som ska fungera som ett tankestöd och vara vägledande när 

myndigheter, kommuner och regioner ska jobba med inkludering av utrikesfödda 

invandrare. 

 

Under året har partistyrelsens nationella arbetsgrupper arbetat med samhällsanalyser kopplade till 

det motionens första att-sats berör. De två arbetsgrupperna Ökad samhällsgemenskap genom att vi 

delar ett gemensamt språk och Ökad samhällsgemenskap genom kultur, idrott och fritid har särskilt arbetat 

med dessa frågor. Analyserna ska ligga till grund för politiska förslag inför partikongressen 2025.  

 

Distriktsstyrelsen har beslutat att motionen finns med inför 2025 års partikongress. Det kan 

komma att ske som motion från distriktsstyrelsen eller gemensam motion från skogslänen eller 

annat agerande, utifrån de bedömningar som görs när det är dags för motionsinlämning. 

 

 

Nr. 8 "Våtmarkerna måste räddas" 

• att Socialdemokraterna verkar för ett stabilt, ökat och långsiktigt ekonomiskt stöd till 

markägare som vill återskapa, restaurera och nyskapa torv- och våtmarker. 

 

I Socialdemokraterna i riksdagens kommittémotion 2023/24:2629 för utgiftsområde 20 "Klimat, 

miljö och natur" skriver vi om vikten av att återställandet och anläggandet av våtmarker pågår 

och intensifieras i Sverige och tillkännager detta för regeringen. 

 



   

 

Även riksdagsbänken har lämnat in en motion 2023/24:1360 ”Ekonomiskt stöd för att rädda 

våtmarkerna” i enlighet med den motion distriktskongressen 2023 biföll. Riksdagsmotionen ska 

behandlas i Miljö- och jordbruksutskottet under våren. 

 

Anledningarna till att våtmarkerna är så fantastiska och bör värnas är många. Det pågår ett viktigt 

arbete men mer behöver göras. Återskapandet och restaureringen av våra våtmarker är enligt 

IPCC en av de snabbaste klimatåtgärderna som ger effekt direkt, dessutom med minimal 

påverkan på de flestas dagliga liv. Processen att återskapa eller restaurera en torv- och våtmark tar 

mycket lång tid och kräver gediget arbete, och därför behövs en tydligare samordning och ett 

bättre stöd till markägare. 

 

 

Nr 9 "En väl fungerande kollektivtrafik krävs för att bygga ett attraktivt län" 

• att Partidistriktet verkar för att likt övriga landet skatteväxla kollektivtrafiken i länet till 

Regionen." 
 
Arbetet pågår med att reorganisera kollektivtrafiken i länet där processen med att anta en ny 
förbundsordning fortgår, och förbundsordningen förväntas antas av regionfullmäktige.  
 

 

Nr. 10 "Kollektivtrafiken” 

• att Socialdemokraterna verkar för att det nationella stödet till kollektivtrafiken utanför 

storstadsregionerna ska öka 

 

Riksdagsbänken har skrivit en motion om ”Fungerande kollektivtrafik i hela landet”. Motionen 

har nummer 2023/24:1566 och kommer att behandlas i Trafikutskottets betänkande 2023/24: 

TU5 under våren.  

 

Kollektivtrafiken utgör en kontinuerlig och debatterad fråga i människors vardag. Det är nu hög 

tid att anta en omfattande strategisk hållning gentemot denna fråga. Att upprätthålla en 

välfungerande kollektivtrafik i hela Sverige bör utgöra ett centralt nationellt miljöpolitiskt 

åtagande, och därmed kräver det också en ökad nationell finansiering. Detta är nödvändigt för att 

säkerställa en hållbar och sammanhållen kollektivtrafik som tjänar hela nationens intressen. 

 

 

Nr. 12 "Fartkameror är bra" 

• att kommuner får tillåtelse att placera ut Fartkameror,  

• att Fartkameror kommuner sätter ut behandlas på samma vis som de Fartkameror 

Trafikverket äger. Kommuner ska inte behöva anställa egna övervakare utan samarbete 

behövs. Bötespengar kan bekosta fler kameror och kameraövervakare.  

• att skolor ska prioriteras av kommuner vid utsättande av kommuners fartkameror, men 

även medborgares önskemål ska tas i beaktning. 

Riksdagsbänken har under riksdagsåret lagt en motion, 2023/24:1292, "Kommuners rätt att 

placera ut trafiksäkerhetskameror". Motionen behandlas i trafikutskottet under våren 2024. 

Nr 13 "Tandvårdskompetens i hela Västernorrland" 



   

 

• att Regionen ska återkoppla till motionären om hur detta arbete fortlöper." 

 

Frågan om att rekrytera tandvårdspersonal till Kramfors ingår i arbetet med att stärka 

folktandvårdens möjlighet att erbjuda behandling till fler patienter. Där är barngruppen högst 

prioriterad. En försvårande omständighet är just tandläkarbristen, där det redan idag vidtas 

åtgärder. Bland annat har ett projekt, Folktandvården Flex, startat som ska pågå under cirka nio 

månader, som är ett nytt sätt för medarbetarna att arbeta på. Klinikens resurser används efter det 

behov som finns just då vilket innebär att patientflödet kommer att öka och köerna på sikt att 

kortas. 

 

Återkoppling har skett till motionären. 

 

 

Nr 14 "En jämlik tandvård utifrån behov: inför ett enhetligt riskbedömningssystem för 

tandvården" 

• att Socialdemokraterna ska verka för att införa ett nationellt enhetligt 

riskbedömningssystem för tandvården i Sverige, för att tandvård ska ges efter behov, 

oavsett utförare 

• att Socialdemokraterna som parti verkar för och driver frågan att privata vårdgivare inom 

tandvården som tar del av skattesubventionerade ersättningarna ska vara en likvärdig part 

i att ta ansvar för barn- och jourtandvården” 

Frågan diskuterades under hösten 2023 inom ramen för skogslänssamarbetet i riksdagen och 

företrädare för Västernorrland, Norrbotten, Jämtland, Västerbotten, Gävleborg och Dalarna 

lämnade in en motion, 2023/24:1361, "En jämlik tandvård utifrån behov". Motionen behandlas i 

socialutskottet under våren 2024. 

 

Distriktsstyrelsen har beslutat att motionen finns med inför 2025 års partikongress. Det kommer 

antagligen att ske i en gemensam motion från skogslänen som Socialdemokraterna i 

Västernorrland har fått ansvar för att formulera, men det kan även komma att ske på annat sätt.  

 

 

Nr 15 "Likvärdiga förutsättningar för Folktandvården och privata vårdgivare" 

• att Socialdemokraterna som parti verkar för och driver frågan att privata vårdgivare inom 

tandvården som tar del av skattesubventionerade ersättningarna ska vara en likvärdig part 

i att ta ansvar för barn- och jourtandvården 

Frågan diskuterades under hösten 2023 inom ramen för skogslänssamarbetet i riksdagen och 

företrädare för Västernorrland, Norrbotten, Jämtland, Västerbotten, Gävleborg och Dalarna 

lämnade in en motion, 2023/24:1361, "En jämlik tandvård utifrån behov". Motionen behandlas i 

socialutskottet under våren 2024. 

 

Distriktsstyrelsen har beslutat att motionen finns med inför 2025 års partikongress. Det kommer 

antagligen att ske i en gemensam motion från skogslänen som Socialdemokraterna i 

Västernorrland har fått ansvar för att formulera, men det kan 

 

Nr 18 "En likvärdig hälso- och sjukvård för alla i hela landet" 



   

 

När ovanstående motion behandlades föreslog distriktsstyrelsen följande beslut som även blev 
kongressens. 

• att ge i uppdrag till distriktsstyrelsen att genomföra politikutveckling om hälso - och 
sjukvård och presentera reformförslag till nästa års distriktskongress. 

 

Distriktsstyrelsen tillsatte en arbetsgrupp för att beskriva och se på förutsättningar för framtidens 

hälso- och sjukvård i Västernorrland och utifrån det identifiera utmaningar som kräver politiska 

initiativ, samt förslag på regionalnivå, samt redovisa frågeställningar med bäring på den nationella 

politiken som identifieras i arbetet. Uppgiften är omfattande och gruppen har påbörjat arbetet. 

Distriktsstyrelsen kommer att fortsätta arbetet under kommande år. Gruppens arbete redovisas 

särskilt. 

 

Nr 19 "Folkhälsan" 

• att regionen höjer ambitionen inom folkhälsa genom förebyggande insatser, 

 

Arbetet med att utveckla folkhälsoarbetet inom regionen pågår, samtidigt som en utredning görs 

för att uppdatera vår gemensamma NRF-strategi för folkhälsa. Genom vårt arbete i Hälsam så 

skapar vi bättre förutsättningar för förebyggande arbete i relation till god och nära vård. 

Samarbete med RF och skolan fortsätter att utvecklas. Allt för att skapa hälsofrämjande 

levnadsvanor hos barnen i tidig ålder. 

 

 

Nr. 20 "Minska den administrativa bördan för personal och chefer i välfärden" 

• att Socialdemokraterna som parti verkar för att avskaffa den statliga detaljstyrningen utav 

hälso- och sjukvård, skola och omsorg. 

• att Socialdemokraterna som parti verkar för att berörda tillsynsmyndigheter inför en 

tillitsbaserad styrning och ledning i sitt arbete 

Riksdagsbänken har skrivit en motion (2023/24:1343) om att detaljstyrning har under flera 

decenniers tid bidragit till att öka den administrativa bördan för personal och chefer inom vård 

och omsorg. Trots vetskap om detta och Tillitsdelegationens tydliga riktning har ett antal 

utredningar och reformer lagts från statligt håll som ytterligare ökar detaljstyrningen inom sagda 

verksamheter. Detta försvårar i sin tur förändringen mot en mer tillitsbaserad styrning och 

ledning på kommunal och regional nivå. För att på riktigt kunna minska den administrativa 

bördan för personal och chefer inom välfärden behöver den onödiga detaljstyrningen minska.  

Motionen bereds i Socialutskottet under april månad och beslut tas i juni 2024. 

 

En motion med denna intention lämnades in till SKR:s kongress 2023 från regionen, där Glenn 

Nordlund stod som motionär. Behandlades vid SKR:s kongress i november 2023, där beslutet 

blev att motionen anses besvarad. I yttrandet över motionen instämmer SKR i att de 

administrativa bördorna är omfattande och att SKR identifierat detta och stödjer medlemmar på 

olika sätt bland annat i insatser kring utveckling av styr- och ledningsmodeller. Men SKR har 

också formulerat en riktning i frågan som redan idag förs fram i dialog med myndigheter och 

departement. 

 



   

 

Distriktsstyrelsen har beslutat att motionen finns med inför 2025 års partikongress. Det kan 

komma att ske som motion från distriktsstyrelsen eller gemensam motion från skogslänen eller 

annat agerande, utifrån de bedömningar som görs när det är dags för motionsinlämning. 

 

 

Nr 21 "Ökade politiska prioriteringar kring kompetensförsörjning inom vården" 

• att Socialdemokraterna Västernorrland arbetar för att man inom Region Västernorrland 

har ett systematiskt och kontinuerligt arbete med rekrytering, och ny tyngdpunkt på 

återrekrytering av medarbetare. 

• att Socialdemokraterna Västernorrland tar fram förslag om hur ett sådant arbete kan 

prioriteras med resurser och ekonomiska medel för politiska beslut. 

Regionens styrande majoritet har vidtagit åtgärder och lade under våren 2023 fram ett 

kompetensförsörjningspaket där 20 miljoner kronor årligen satsas på att rekrytera medarbetare 

genom bl.a. kompetensväxling, karriärmodeller samt möjlighet till vidareutbildning med 

bibehållen lön. Detta utifrån den överenskommelse som slöts mellan de tre partierna om ett 

majoritetssamarbete under mandatperioden. Vidare har regionen påbörjat sitt arbete med att 

prioritera fast anställd personal visavi hyrpersonal när det gäller schemaläggning och arbetspass. 

Detta sker enligt den s.k. ”Norrbottenmodellen” och är ett gemensamt tag för att minska 

beroendet av hyrpersonal men också samtidigt kunna erbjuda fast personal bättre villkor och i 

förlängningen också en stabilare personalsituation och säkrare bemanning. 

 

 

Nr. 23 "Motion om närhet till sjukvård” 

• att Socialdemokraterna verkar för ett nationellt underlag för vilken vård som bör utföras 

nära alla medborgare och vilken vård som bör nivåstruktureras. 

 

Riksdagsbänken har skrivit en motion om ”Närhet till sjukvård”. Motionen har nummer 

2023/24:1318 och kommer att behandlas i Socialutskottets betänkande 2023/24: SoU14 ”Hälso- 

och sjukvårdens organisation” under våren.  Motionen föreslår riksdagen att utreda och föreslå 

ett nationellt underlag för vilken vård som bör utföras nära alla medborgare och vilken vård som 

bör nivåstruktureras och tillkännager detta för regeringen. 

 

 

Nr. 25 "Medicinsk reform som överbygger gapet mellan den geriatriska sjukhusvården 

och den kommunala geriatriska vården" 

• att Socialdemokraterna utreder och arbetar för en reform som ska underlätta att möta 

denna demografiska utmaning. 

 

I Socialdemokraternas kommittémotion 2023/24:2617 för utgiftsområde 9 Hälsovård, sjukvård 

och social omsorg yrkar vi socialdemokrater på att riksdagen ställer sig bakom det som anförs i 

motionen om att genomföra förslagen från ”Utredningen om en äldreomsorgslag och stärkt 

medicinsk kompetens i kommuner” och tillkännager detta för regeringen.  

 

Utredningens förslag tar avstamp i strukturella problem och utmaningar för vården och 

omsorgen till äldre personer. Förslagen avser tillvarata de möjligheter som finns i att utveckla 



   

 

såväl äldreomsorg som kommunal och regional primärvård, och inte minst det hälsofrämjande, 

förebyggande och personcentrerade förhållningssättet. Utredningen föreslår bl.a. etablering av ett 

nationellt äldrehälsovårdsprogram.  

 

Distriktsstyrelsen har beslutat att motionen finns med inför 2025 års partikongress. Det kan 

komma att ske som motion från distriktsstyrelsen eller gemensam motion från skogslänen eller 

annat agerande, utifrån de bedömningar som görs när det är dags för motionsinlämning. 

 

 

Nr. 26 "Jämlik transplantationsvård i Sverige" 

• att Socialdemokraterna som parti verkar för att utreda möjligheterna till att skapa ett 

sammanhängande donations- och transplantationsområde över hela riket 

• att Socialdemokratiska partiet i Västernorrland på bästa sätt driver frågan om ett 

sammanhängande donations- och transplantationsområde över hela riket 

Riksdagsbänken har skrivit en motion (2023/24:951) om transplantation och 

donationsverksamhet är i många länder styrda på nationell nivå för att säkerställa att alla landets 

invånare får samma tillgång till livräddande sjukvård. Ett exempel är USA som med sina ca 330 

miljoner invånare har en gemensam organväntelista. I Sverige har vi sex donationsregioner och 

tre transplantationsenheter (recepientområden). Ett geografiskt område kan tillhöra olika 

transplantationsområden beroende på vilket organ som skall doneras/ transplanteras. 

Donationsområden skiljer sig från recepientområden. I vissa av landets städer går donerade organ 

till en annan enhet än den där områdets patienter i behov av transplantation opereras. Dessa 

transplantationsenheter har olika väntelistor och olika tillgång till organ för donation. Väntetiden 

på livräddande transplantation kan således skilja sig mycket åt beroende på vilken landsända 

patienten bor i. Det är uppenbart att nuvarande system gör möjligheterna till transplantation 

ojämlik över landet och skapar onödigt med administration. Motionen bereds i Socialutskottet 

under april månad och beslut tas i juni 2024. 

 

Motion inlämnad till SKR:s kongress 2023 från regionen där Glenn Nordlund stod som 

motionär. Behandlades vid SKR:s kongress november 2023, där beslutet blev att motionen anses 

besvarad. I svaret konstateras att ” Det regiongemensamma arbetet inom vävnadsområdet är väl 

utvecklat genom det regiongemensamma nationella vävnadsrådet. Därtill har Socialstyrelsen ett 

regeringsuppdrag att ta fram en nationell handlingsplan med samordning av regionernas arbete 

för att öka antalet organ- och vävnadsdonatorer. I det arbetet är vävnadsrådet väl representerade 

vilket skapar bra förutsättningar i att kunna identifiera åtgärder som är efterfrågade och 

relevanta.” 

 

  

 Nr. 27 "Anmälan om intresse för organdonationer via deklarationsblankett"  

• att Socialdemokraternas distriktskongress tar fasta på ovan redovisat förslag och ger i 

uppdrag till våra riksdagspolitiker att lyfta frågan  

Riksdagsbänken har skrivit en motion (2023/24:244) om att det finns det svårigheter med 

organdonationer då det råder brist på organ. För att öka tillgången kan ett alternativ vara att 

medborgarna i sin självdeklaration får ange om de är intresserade av att ta del av information 



   

 

alternativt bli kontaktad för organdonation. Antalet organdonationer har ökat de senaste tio åren, 

vilket är en positiv utveckling, men det finns fortfarande ett stort behov av organ. 

Motionen bereds i Socialutskottet under april månad och beslut tas i juni 2024. 

 

 

Nr. 29 "Dags för individbaserad screening av blodgivare" 

• att Socialdemokraterna Västernorrland med lämpliga metoder driver opinion kring frågan 

•  att Socialdemokraterna Västernorrland, på de sätt som bedöms mest framgångsrika, 

försöker förändra nuläget kring screening av blodgivare i enlighet med motionens anda. 

 

Motionen överlämnades till riksdagsgruppen och regiongruppen. Riksdagsbänken har vad gäller 

sjukvårdsfrågor under året fokuserat på frågor kopplade till bemanningsföretag och den 

ekonomiska krisen, samt tandvårdens förutsättningar. Flera motioner på temat har dock tidigare 

behandlats i socialutskottet, senast 2022 av en socialdemokratisk riksdagsledamot, men har 

avslagits.  

 

Motionen har inte föranlett någon särskild åtgärd från regiongruppen under året då Regeringen i 

juli 2023 gav Socialstyrelsen i uppdrag att möjliggöra individbaserad riskbedömning av 

blodgivare. Man konstaterar att det nu är upp till Socialstyrelsen att föreslå hur detta ska ske, i 

nära dialog med Folkhälsomyndigheten, IVO och Läkemedelsverket. I dag finns ingen färdig 

modell för individbaserad riskbedömning som går att införa direkt men uppdraget ska redovisas i 

september 2024. 

 

Distriktsstyrelsen tillsatte en arbetsgrupp utifrån motionerna motionerna nr 29 "Dags för 

individbaserad screening av blodgivare", nr 33 och 34 "Förbättringar i adoptionsprocesserna för 

alla barns bästa" samt motionerna nr 35 och 36 "Utmana det hetronormativa samhället" som 

bifölls vid distriktskongressen 2023. Arbetsgruppen lämnar flera förslag bl a samla 

arbetarekommunerna i ett arbete för en gemensam normkritisk politisk position samt flera 

utbildningsinsatser. Utifrån rapporten har distriktsstyrelsen beslutat att rapporten intentioner 

finns med i partidistriktets studieplanering framöver och att ett fortsatt arbete sker för en politisk 

position kring normkritik.  

 

 

Nr. 33 och 34 "Förbättringar i adoptionsprocesserna för alla barns bästa" 

• Socialdemokraterna Västernorrland i väntan på beslut om ett nationellt register bedriver 

utåtriktat påverkansarbete om ett nationellt register för godkända adoptivföräldrar. 

• att Socialdemokraterna Västernorrland driver på att Sverige ska införa ett nationellt 

register för godkända adoptivföräldrar. 

Riksdagsbänken har skrivit en motion 2023/24:1317 om att en adoption innebär att barnet får en 

ny familj. Det är ett livsavgörande och definitivt beslut som innebär en total förändring av 

barnets livssituation oavsett om barnet adopteras från ett annat land eller inom Sveriges gränser. 

Inom Sveriges gränser adopteras enbart något hundratal barn varje år som inte redan har en 

anknytning till den vuxne. Oftast adopteras nämligen barn av en styvförälder eller annan släkting; 

dessa adoptioner utgör cirka 64 procent av alla adoptioner. Inte minst är det viktigt att barn som 

saknar en tidigare relation till sin adoptionsförälder/föräldrar får de allra bästa förutsättningar för 



   

 

sin framtid. Därför är det viktigt att alla resurser är lättillgängliga för myndigheter i samband med 

att ett barn behöver ett nytt hem. Här ställer tyvärr både ålderdomliga regler och bristfälliga 

system till med onödiga bekymmer. 

 Motionen bereds i Socialutskottet under april månad och beslut tas i juni 2024. 

 

Distriktsstyrelsen tillsatte en arbetsgrupp utifrån motionerna motionerna nr 29 "Dags för 

individbaserad screening av blodgivare", nr 33 och 34 "Förbättringar i adoptionsprocesserna för 

alla barns bästa" samt motionerna nr 35 och 36 "Utmana det hetronormativa samhället" som 

bifölls vid distriktskongressen 2023. Arbetsgruppen lämnar flera förslag bl a samla 

arbetarekommunerna i ett arbete för en gemensam normkritisk politisk position samt flera 

utbildningsinsatser. Utifrån rapporten har distriktsstyrelsen beslutat att rapporten intentioner 

finns med i partidistriktets studieplanering framöver och att ett fortsatt arbete sker för en politisk 

position kring normkritik.  

 

Distriktsstyrelsen tillsatte en arbetsgrupp utifrån motionerna motionerna nr 29 "Dags för 

individbaserad screening av blodgivare", nr 33 och 34 "Förbättringar i adoptionsprocesserna för 

alla barns bästa" samt motionerna nr 35 och 36 "Utmana det hetronormativa samhället" som 

bifölls vid distriktskongressen 2023. Arbetsgruppen lämnar flera förslag bl a samla 

arbetarekommunerna i ett arbete för en gemensam normkritisk politisk position samt flera 

utbildningsinsatser. Utifrån rapporten har distriktsstyrelsen beslutat att rapporten intentioner 

finns med i partidistriktets studieplanering framöver och att ett fortsatt arbete sker för en politisk 

position kring normkritik.  

 

 

Nr 35 och 36 "Utmana det hetronormativa samhället" 

• att Socialdemokraterna ska jobba långsiktigt för att få alla skolor i Västernorrlands 
kommuner att jobba med normerna och med normkritik. 

• att man i det långsiktiga arbetet samverkar med samhällsgrupper som har kunskaper om 
normer och minoritetsgrupper.  

• att Socialdemokraterna Västernorrland driver förslag som leder till att föreningar 
uppmanas att arbeta med normkritik och hbtqi+frågor. 

 

Motionen har överlämnats med kongressens beslut till kommunstyrelse/oppositionsråd i länets 

kommuner 

 

Distriktsstyrelsen tillsatte en arbetsgrupp utifrån motionerna motionerna nr 29 "Dags för 

individbaserad screening av blodgivare", nr 33 och 34 "Förbättringar i adoptionsprocesserna för 

alla barns bästa" samt motionerna nr 35 och 36 "Utmana det hetronormativa samhället" som 

bifölls vid distriktskongressen 2023. Arbetsgruppen lämnar flera förslag bl a samla 

arbetarekommunerna i ett arbete för en gemensam normkritisk politisk position samt flera 

utbildningsinsatser. Utifrån rapporten har distriktsstyrelsen beslutat att rapporten intentioner 

finns med i partidistriktets studieplanering framöver och att ett fortsatt arbete sker för en politisk 

position kring normkritik.  

 

 

 



   

 

NR 37 "Stimulera byggnation av skyddsrum" 

• att Socialdemokraterna verkar för att nya skyddsrum ska tillåtas byggas och att ersättning 
ska betalas ut till den fastighetsägare som gör detta 

• att Socialdemokraterna verkar för en gynnsammare ersättning till den fastighetsägare som 
renoverar befintligt skyddsrum 

Riksdagsbänken har lämnat in en motion, 2023/24:2025, "Nybyggnation av skyddsrum". 

Motionen behandlas i försvarsutskottet under våren 2024. 

 

 

 Nr. 38 "Säkra Sveriges försvarsförmåga" 

• att Socialdemokraterna verkar för att utöka samhällets lagerhållning av förnödenheter 

som matvaror, bränsle och uppvärmning av hem,  

• att Socialdemokraterna verkar för att säkra och bygga ut våra reservsystem för 

infrastruktur som transport, kommunikation, el, vatten, värme och bränsle. 

Riksdagsbänken har lämnat in en motion, 2023/24:1903, "Stärka Sveriges försvarsförmåga". 

Motionen behandlas i försvarsutskottet under våren 2024. 

 

Distriktsstyrelsen har beslutat att motionen finns med inför 2025 års partikongress. Det kan 

komma att ske som motion från distriktsstyrelsen eller gemensam motion från skogslänen eller 

annat agerande, utifrån de bedömningar som görs när det är dags för motionsinlämning. 

 

 

Nr. 40 "Begränsa cyberbedrägerierna och dess effekter" 

• att socialdemokrater på alla nivåer verkar för att åtgärder vidtas för att begränsa 

cyberbedrägerierna och dess effekter för enskilda och samhälle, 

• att utreda krav på s.k. flerfaktorsautentisering vid ex överföring av bankmedel, 

godkännande av lånehandlingar etc.  

Riksdagsbänken skrev en motion (2023/24:950) om att cyberbedrägerierna kostar stora summor 

varje år. Det ligger många gånger personligt lidande bakom dessa. Den förra socialdemokratiskt 

ledda regeringen fattade beslut om att etablera ett nationellt cybersäkerhetscenter. Detta för att 

möta en del av den breddade hotbild som handlar om cyberangrepp, it-attacker eller annan 

antagonistisk påverkan. Att bevara det öppna samhällets fria kunskaps- och informationsutbyte är 

en förutsättning för vår demokrati och vår rättsstat.  Motionen bereds i trafikutskottet. 

 

Distriktsstyrelsen har beslutat att motionen finns med inför 2025 års partikongress. Det kan 

komma att ske som motion från distriktsstyrelsen eller gemensam motion från skogslänen eller 

annat agerande, utifrån de bedömningar som görs när det är dags för motionsinlämning. 

 

  

Nr. 41 "Demokratiskt kontrollerad internetåtkomst världen över" 

• att Socialdemokraterna verkar för att stärka världsmedborgarnas tillgång till internet, 

exempelvis inom ramen för EU:s rymdprogram. 

Den socialdemokratiska politiken inom området digitalisering har i riksdagen bl.a. lyfts i 

kommitttémotion 2023/34:2626 "Digitaliseringspolitik för klimat, trygghet och tillväxt". 

https://www.riksdagen.se/sv/dokument-och-lagar/dokument/motion/digitaliseringspolitik-for-klimat-trygghet-och_hb022626/


   

 

Beredningen skedde i Trafikutskottet och motionen behandlades i samband med budgeten i 

december månad. Socialdemokraterna i riksdagen har också ett nätverk med representanter från 

samtliga utskott. Peder Björk ingår i detta nätverk där frågor som den i motionen diskuteras.  

 

 

Nr. 42 "Motion - Ändring i förordningen om körkortslån (SFS 2018:1118)" 

• att lydelsen ändras till: Körkortslån får endast utbetalas en gång för samma person. 

Riksdagsbänken har under riksmötet 2023/24 lämnat in motion 2023/24:1361, "Förtydligande 

gällande förordningen om körkortslån". Den behandlas i trafikutskottet under våren 2024. 

 

 

Nr 17 ”Alkoholkonsumtionen”  

• att vi aktivt verkar för att sänka alkoholkonsumtionen. 

• att vi har en tydlig åtgärdsplan för hur vi ska sänka alkoholkonsumtionen. 

 

Distriktsstyrelsen har konstaterat att arbetet för att sänka alkoholkonsumtionen pågår på olika 

sätt på alla nivåer inte minst inom folkhälsoarbetet, samt att frågan berör samtliga samhällsnivåer. 

Därför konstaterade distriktsstyrelsen att det behövs en kartläggning av vad som idag sker, för att 

bedöma vilka ytterligare insatser som behövs. Distriktsstyrelsen tillsatte därför en arbetsgrupp 

utifrån motionen med uppdrag att övergripande kartlägga vad som idag pågår nationellt och 

regionalt, samt att ev förslå insatser. Arbetsgruppen kom av olika skäl igång sent, men har gjort 

en kartläggning av vilket arbete som pågår nationellt och regionalt. Arbetsgruppens resultat 

kommer att ligga tillgrund för diskussion i distriktsstyrelsens om ev. fortsatta åtgärder. 

 

 

.Nr 27 ”HBTQIA-frågor” 

• att partidistriktet ansvarar för att erbjuda en utbildningsinsats för förtroendevalda 

socialdemokrater i region Västernorrland om HBTQ+-frågor. 

 

Distriktsstyrelsen tillsatte en arbetsgrupp utifrån motionerna motionerna nr 29 "Dags för 

individbaserad screening av blodgivare", nr 33 och 34 "Förbättringar i adoptionsprocesserna för 

alla barns bästa" samt motionerna nr 35 och 36 "Utmana det hetronormativa samhället" som 

bifölls vid distriktskongressen 2023. Arbetsgruppen lämnar flera förslag bl a samla 

arbetarekommunerna i ett arbete för en gemensam normkritisk politisk position samt flera 

utbildningsinsatser. Utifrån rapporten har distriktsstyrelsen beslutat att rapporten intentioner 

finns med i partidistriktets studieplanering framöver och att ett fortsatt arbete sker för en politisk 

position kring normkritik.  

 

Regiongruppen har genomfört ett utbildningspass kring HBTQ frågor.  

 

 

https://www.riksdagen.se/sv/dokument-och-lagar/dokument/motion/digitaliseringspolitik-for-klimat-trygghet-och_hb022626/
https://www.riksdagen.se/sv/dokument-och-lagar/dokument/motion/digitaliseringspolitik-for-klimat-trygghet-och_hb022626/


   

 

Följande besök av centrala/nationella företrädare har skett under året 

• 230401 Anders Ygeman, partistyrelsen 

• 230829 Tobias Baudin, partisekretrare 

• 231212 Odd Guteland, valledningen inför EP-valet 

 

Vid partiets Verksamhetsforum 18-19 november på Arlanda för skogslänen deltog 16 deltagare 

från arbetarekommunerna och partidistriktet. 

 

 

Under 2023 påbörjades ett arbete ske med sikte på 2027. Partistyrelsen presenterade sin 

Mellansvalsstrategi som både var politiska utgångspunkter och organisatoriska. Detta arbete 

påbörjades i arbetarekommunerna och regiongruppen under våren. Arbetet med den politiska 

delen avslutades i stort sett i samband med distriktsstyrelsens sammanträde i juni med något 

undantag. Den organisatoriska delen avslutades först under sen hösten.   

 

Partidistriktet har under året minskat med 59 betalande medlemmar.  Antalet nya betalande 

medlemmar är 212.  Detta visar på nödvändigheten att vi både behöver värva nya medlemmar 

och ta emot dem på ett bra sätt och samtidigt behålla de medlemmar vi har. Alla siffror avser 

betalda partimedlemskap. 

 

  

  
Arbetarekommun 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 

 
Härnösand 333 409 328 326 357 367 345  
Kramfors 472 442 383 343 340 359 386  
Sollefteå 373 347 282 260 256 249 242  
Sundsvall 1015 1076 932 871 915 950 927  
Timrå 273 280 253 251 254 250 252  
Ånge 307 329 279 282 278 276 264  
Ö-vik 889 965 785 747 720 700 676   

3662 3839 3242 3080 3120 3151 3092 
         

   
2018 2019 2020 2021 2022 2023 

 
Nya under året 

 
 690 139 145 290 344 212 



   

 

Partidistriktet har under året dels arbetat i gruppen för organisations- och verksamhetsutveckling 

med grunderna för ett långsiktigt arbete för bl a att vända medlemsutvecklingen. 

Distriktsstyrelsen har haft frågan om medlemsutveckling regelbundet på sin dagordning. 

Partidistriktet har samlat arbetarekommunernas medlemsansvariga under året för att stämma av 

och stimulera arbetet med medlemsvärvning, medlemsmottagning och kontakt med medlemmar 

men även för att stimulera erfarenhetsutbyte och spridning av goda exempel. En särskild insats 

gjordes i slutet av året med inriktning på medlemmar på väg att skrivas ut. Partidistriktet har även 

genomfört medlemsvärvningsinsatser på sociala medier. 

 

 

Nationella kampanjperioder 

De nationella kampanjperioderna var under våren 1 till 26-maj och under hösten 1 till 26-

oktober. En särskild insats gjordes kring medlemsvärvning i slutet av året. Det är viktigt att 

partiorganisationen planerar och genomför kampanjaktiviteter kontinuerlig för att samtala med 

medborgarna. Detta för att vinna förtroende för vår politik, värva medlemmar och utveckla 

partiorganisationen och folkrörelsearbetet. 

 

Härnösand  

Samling på Teatern, i foajé och utomhus för plakatmålning, ansiktsmålning, korv med bröd, 

hoppborg, tipsrunda. 14:00 gick demonstrationståget mot torget. Huvudtalare 

var riksdagsledamot och distriktsordförande Peder Björk. Övriga talare var företrädare från 

HBTS, SSU, AKO och LO. Efter talen återsamlades deltagarna på teatern för fika och 

prisutdelning mm. 

 

Kramfors  

Firandet hölls i Royalbiografen med musik av Ubbe och Fredrik, där det också var tävlingar för 

barn och vuxna, filmvisning ”Ådalen 31”, fika och korvservering. Huvudtalare var 

riksdagsledamot Peter ”Pira” Hedberg. Övriga talare var företrädare från SSU, LO och lokala 

politiska företrädare från Kramfors.  

 

Sollefteå 

Dagen startade med Epa utställning på parkeringen vid Hullsta Gård. Efter demonstrationståget 

följde sedvanligt firande på Hullsta Gård. Det bjöds på korv och popcorn och det fanns 

fiskdamm för barnen. Huvudtalare var riksdagsledamot Peter Hedberg. Övriga talare var John 

Åberg, Socialdemokraterna Sollefteå, Jack Åkerlund, ordförande LO-facken Sollefteå, Elenore 

Gradin, Ordförande Kommunal Sollefteå- 

 

Sundsvall 

Dagen startar med lokala talare i S-föreningarna: 

Skönsmon – Jeanette Hedlund, ordförande stadsbyggnadsnämnden 

Skönsberg- Jonas Väst, ordförande individ och arbetsmarknadsnämnden 



   

 

Alnö – Kashayar Farmanbar (f.d.. energiminister) 

Stöde – Olle Åkerlund, ordförande barn och utbildningsnämnden 

Njurunda – Mikael Westin, ordförande vård och omsorgsnämnden 

Matfors – Lisa Tynnemark, ordförande barn och utbildningsnämnden 

Granloholm – Niklas Säwen, vice ordförande kommunstyrelsen 

 

Förfest i parken på Esplanaden, där det bjöds på musik och korvgrillning. Uppställning för tåget 

mot Stora torget.  Moderator var Arianne Sundman. Huvudtalare var Kashayar Farmanbar (f.d.. 

energiminister) Övriga talare var Elliot Norberg, SSU, Ida Lindou,  Facklig talare, Åsa 

Ulander, Socialdemokratiska arbetarekommunen. Prisutdelning genomfördes till Årets gräsrot, 

Årets fackliga hjälte, Årets gräsfrö. Dagen avslutades med After Train på Q.bar, med mat och 

quiz.  

 

Timrå  

Samling skedde bakom Mariedalsskolan för avmarsch mot torget med underhållning av 

musikkåren.  

Huvudtalare var riksdagsledamot Anna-Belle Strömberg. Övriga talare var Johan Engström 

Lockner, ordf. Socialdemokraterna arbetarekommun och Stefan Dalin, kommunalråd Timrå 

kommun. Avslutning med musik av Bengan och Ingela, korv, fika och fiskdamm till de yngre.  

 

Ånge  

Demonstrationståget avgick från Bobergsgymnasiet mot torget där det bjöds på fika före talen. 

Underhållning av Tina Wilhelmsson. Välkomsttal av arbetarkommunens ordförande Malgorzata 

Hammarberg. Huvudtalare var Malin Larsson, riksdagsledamot. Övriga talare var Erik Lövgren, 

Kommunstyrelsens ordförande samt företrädare från S-kvinnor. Anita Rosvall utsågs till årets 

kulturstipendiat. Firandet avslutas med underhållning av Samuel Holmgren.   

  

Örnsköldsvik 

Firandet inleddes med panelsamtal vid frukostmöte på Café UH. Medverkade gjorde Johan 

Danielsson och Elina Backlund Arab. Moderator var Kristina Nilsson.  

Demonstrationståget samlades vid Arkentrappan för avmarsch mot torget. Huvudtalare var 

Johan Danielsson, (fd. Bostadsminister) Övriga talare var Elina Backlund Arab, Ordförande i 

Hälso- och sjukvårdsnämnden i Region Västernorrland, Carolina Sondell, Kommunalråd 

och William Häggkvist, SSU. Hamburgare, korv och popcorn fanns på plats. 

Under hösten påbörjades förberedelserna inför EP-valet. Partidistriktet tog fram en 

grundplanering utifrån de kända nationella förutsättningarna.  

 

Följande träffar genomfördes med Ak svalledare till 

• 9 november träff AK valledare för att dra upp riktlinjerna inför valplanering och valrörelse. 

• 18 december träff med partistyrelsens valledning Odd Guteland tillsammans med 

distriktsstyrelsen.  

 



   

 

Partidistriktet har under året genomfört medlemsutbildningar vid två tillfällen 

• 22-23 april 

• 7-8 oktober 

 

En utbildning genomfördes i Stockholm i samarbete med partistyrelsens kansli om 

kampanjverktyget Ecanvasser den 12-13 augusti. 

 

Partidistriktet har även haft deltagare på nationella utbildningar så som medlemsutbildningen del 

3, partiets nationella ledarutbildningar, handledarutbildningar och Bommersviksakademin. 

 

Därutöver har studieledarna arbetarekommunerna samlats för att gå igenom arbetet med studie- 

och utbildningsfrågor.  

 

Den fackliga-politiska samverkan är avgörande för möjligheten att genomföra en 

socialdemokratisk samhällsförändring. Det gemensamma arbetet handlar framför allt om att 

tillsammans bedriva politikutveckling – och som en konsekvens av bra politik, att öka väljarstödet 

för Socialdemokraterna i Västernorrland. Det kontinuerliga arbetet har handlat om kontakterna 

med LO-distriktet och fackliga företrädare. 

A-dagarna är en facklig-politisk konferens där arbetarrörelsen kraftsamlar, skapar nätverk, 

förkovrar sig och har roligt ihop. Arbetarrörelsens dagar hålls vartannat år i Västernorrland och 

vartannat år i Jämtland. Årets A-dagar genomfördes i Östersund. Inbjudan till konferensen går till 

de LO-förbunden och LO-facken och till arbetarekommuner mfl Arrangör av konferensen är 

LO-distriktet och partidistrikten i Jämtland och Västernorrland.  

 

Årets konferens samlade 120 deltagare. Innehållet i programmet handlade om  

• Vad unga tycker och hur arbetarrörelsen ska engagera unga människor.  

• Socialdemokratisk politik inför EI-valet 

• Facklig-politisk samverkan på allvar. Exemplet Småland 

• LO fackens utveckling i kommunerna 

• Socialdemokraternas mellanvalsstrategi 

• Framtidens folkbildning 

• Hur sänker vi trösklarna för att engagera sig i politiken 

 

Förberedande arbeta med arbetsmodellen Samverkansråd för gemensamt handslag  

Arbetet med att inleda ett arbete med LO-distriktet och LO-förbunden som syftar till att det 

finns ett gemensamt handslag kring politiskt centrala frågor för förbunden inför valet 2026 

planerades. Ett gemensamt arbete mellan LO-distriktet och partidistrikten i Jämtland och 

Västernorrland. Men det praktiska arbetet med att etablera samverkansråden kom tyvärr inte 

igång som det var planerat under året.  

 



   

 

Digifysiskt möte med Handels 

Ett stort nationellt digifysiskt möte genomfördes av Handels som partidistriktet deltog i. 

 

En centraluppgift för partidistriktet är att stödja verksamhets- och organisationsutveckling i 

arbetarekommunerna. Det sker på olika sätt ex dagligkontakt mellan distriktsexpeditionen och 

respektive arbetarekommun medverkan i arbetarekommunernas aktiviteter, , träffar med Ak-

styrelser och sammandrag av olika funktioner i arbetarkommunerna. Detta utgår från de behov 

som framkommer i träffar med arbetarekommunerna gemensamt och utifrån behov i respektive 

arbetarekommunen. 

 

I december 2022 tillsatte distriktsstyrelsen en grupp med uppgift att identifiera möjligheter och 

hot och ev behov av förändringsarbeten/förändringar som behöver göras i partidistriktets 

organisation och verksamhet. Gruppen arbetade fram till distriktsstyrelsen i november 2023 och 

lämnade då över en rapport till distriktsstyrelsen. Rapporten innehåller både konstateranden och 

iakttagelser och förslag på prioriteringar och konkreta förslag.  

Gruppens förslag är att utöver medlemsutvecklingen som övergripande inriktning, ska fyra 

områden vara i fokus i organisationsutvecklingsarbetet. Områdena går in i varandra och utgör en 

sammanhållen helhet. Gruppens uppfattning är att ett sådant fokus behöver hållas i över tid och 

arbetet måste vara långsiktigt. De fyra prioriterade fokusområdena är:  

• Medlemskapets värde 

• Fler ledare 

• Lokal närvaro 

• Mer politik 

 

Rapporten har därefter legat till grund för distriktsstyrelsens långsiktiga inriktning för 

organisation och verksamhetsutveckling. Arbetet har påbörjats och uppföljning av arbetet 

kommer att ske regelbundet. 

 

Skogslänssamarbetet är ett samarbete mellan de sex nordligaste partidistrikten. i Dalarna, 

Gävleborg, Västernorrland, Jämtland, Västerbotten och Norrbotten. Samarbetet bygger på 

mötesarenor som främjar våra gemensamma intressen att stärka socialdemokratin i våra län. 

Samarbetet handlar politiskt om att lyfta gemensamma och viktiga frågor för norra Sverige, men 

även att se till att de nordligaste partidistrikten finns representerade på ett bra sätt i olika 

sammanhang 

 

Ordförandeskapet roterar mellan partidistrikten. 2023 hade Västernorrland ordförandeskapet och 

därmed ansvaret för stora skogslänskonferensen, samt för ordförande- och 

ombudsmannaöverläggningar, samt skogslänsgruppen i riksdagen. Skogslänskonferensen består 

av fem personer från varje partidistrikt och fyra från varje LO-distrikt. Konferensen genomfördes 

11-12 oktober i Sundsvall. De frågor som bl a avhandlades var den gröna nyindustrialiseringen, 



   

 

hälso- och sjukvården med betoning på beroendet av bemanningsföretagen, arbetslivskriminalitet 

och inför EP-valet. 

 

Varje dag gör vi socialdemokrater skillnad i Västernorrland. Det är tack vare alla som på olika sätt 

valt att engagera sig i vårt parti. Vi får aldrig ta det engagemanget för givet. Första året på en ny 

mandatperiod handlar mycket om att få saker på plats och år 2023 var inget undantag. Nya 

förtroendevalda ska introduceras, nya samarbeten ska hitta sina former och vi är alla i ärlighetens 

namn lite slitna efter en tuff valrörelse. Därför är det imponerande hur vi som folkrörelse 

rivstartat denna mandatperiod och hur snabbt vi kommit igång att bedriva aktiv politik oavsett 

om det är i majoritet eller opposition. Låt oss hålla fast i den känslan.  

 

Vi kan nu också summera det första året på mandatperioden politiskt. Tyvärr blev resultatet av 

Tidöavtalet på nationell nivå precis det som befarades. I Sverige finns det nu en SD-styrd 

regering som bedriver högerkonservativ populistisk politik som inte bara utmanar välfärden och 

den svenska arbetsmarknadsmodellen utan även grunden för den svenska rättsstatens principer. 

Resultatet är bl.a. en sjukvårdskris, sänkta skatter för höginkomsttagare och förslag som ska 

minska fackens möjligheter till inflytande. Vi ser också hur norra Sverige lämnas utanför när det 

gäller regeringens politik. Det kan allvarligt skada inte minst den nya gröna industri som på allvar 

nu börjar förverkligas i Västernorrland. Allt detta och mycket mer möjliggörs genom en majoritet 

för dessa idéer i Sveriges riksdag.   

 

I detta nya politiska landskap ska vi samtidigt regera i fem av länets kommuner och i regionen 

och bedriva en aktiv oppositionspolitik i ytterligare två kommuner. I de fall vi har ansvaret för att 

styra och leda verksamheter gör vi det i för oss som parti både nya och helt olika konstellationer. 

Det här kräver och kommer att kräva mycket av oss som partiorganisation. I kombination med 

de politiska förändringar som vi ser i vår omvärld visar det att Socialdemokratins roll för att 

bygga ett samhälle med plats för alla byggt på demokratiska värderingar långt ifrån är överspelade. 

Tvärtom behöver vi bli ännu tydligare med vår politik nu när demokratin, jämlikheten och 

välfärden utmanas.  

 

Det är ingen annan än du och jag tillsammans med andra som kan möta dessa utmaningar. Till 

det behöver vi vår partiorganisation och verksamhet. Den måste utvecklas här och nu i den tid vi 

lever i. Vi behöver stärka vår verksamhet så den bättre välkomnar människor och låter 

engagemanget växa samtidigt som vi vässar vårt motstånd mot högern och populismen. Vi 

behöver ännu mer vara ett parti i människors vardag och vi behöver finnas bland alla människor 

som får betala priset av SD-regeringens politik. Vi behöver se problemen, utmaningarna och 

behoven. Vi behöver säga som det är och göra det som krävs. Vi behöver använda varje dag vare 

sig vi styr eller opponerar för att vinna tillbaka människor för våra värderingar, våra idéer och vår 

politik.  

 

För att lyckas med det så behöver vi vara många som på olika sätt är engagerade för våra idéer 

och vill vara med och bidra. Vi behöver helt enkelt bli fler medlemmar och vi behöver stärka det 

facklig-politiska samarbetet. Det börjar med att var och en av oss som redan är medlemmar vågar 

fråga de som vi har runt oss och som vi träffar vid våra olika aktiviteter. Men vi behöver också 



   

 

utveckla vår politik så att vi på område efter område tydligt står för både rättvisa och hållbar 

tillväxt, både rättigheter och skyldigheter. Detta behöver vi göra tillsammans med länets invånare 

och med alla som hamnar i kläm av högerpolitiken. Vi ska vara ett parti som samlar 

Västernorrland och lyfter fram det som är gemensamt samtidigt som vi tar tydlig konflikt mot 

högerpolitiken och populismen. 

   

Det finns ett stort engagemang i vårt partidistrikt som bärs upp av viljan att göra ett bra 

Västernorrland ännu bättre. En nyckel för att lyckas med det är en stark partiorganisation och en 

stark arbetarrörelse som dra åt samma håll. Tillsammans kan och kommer vi att göra skillnad. 

Idag, imorgon och alla kommande dagar efter det.  

 

 

Peder Björk, Sundsvall, ordförande 

 

 

Sara Nylund, Härnösand  Stefan Dalin, Timrå 

 

 

 

Jan Filipsson, Ånge  Anna Sundberg, Örnsköldsvik 

 

 

 

Niklas Säwén, Sundsvall  Malin Svanholm, Kramfors 

 

 

 

John Åberg Sollefteå  Andreas Sjölander, Härnösand 

 

 

 
Malgorzata Hammarberg, Ånge Susanne Lindahl, Sollefteå 
 
 
 
Thomas Näsholm, Kramfors  Johanna Bergsten, Timrå 
 
 
 
Jim Sundelin, Örnsköldsvik  Carolina Sondell, Örnsköldsvik 
 



   

 

• Malin Larsson: Ledamot i Miljö- och jordbruksutskottet, ledamot i Gentekniknämnden. 

Ledamot i Naturvårdsverkets insynsråd, Länsstyrelsen Västernorrlands insynsråd, och t.o.m. 

hösten 2023 Livsmedelsverkets insynsråd.  Ordförande i riksdagens skogsindustrinätverk, 

suppleant i Nordiska rådets svenska delegation samt t.o.m. hösten 2023 ordförande för 

region Skogen. Ledamot i utredningen: 2023 års riksdagsutredning – stödet till det 

parlamentariska arbetet och ledamotskapet m.m. 

• Peter Hedberg: arbetande ersättare i Konstitutionsutskottet. Ledamot i 

Integritetsskyddsmyndighetens insynsråd. 

• Anna-Belle Strömberg: Ledamot i Civilutskottet samt suppleant i Trafikutskottet. Ledamot i 

Allmänna reklamationsnämndens insynsråd. Ordförande för ABF Västernorrland. 

• Peder Björk: Arbetande ersättare i Skatteutskottet, Suppleant i Finansutskottet samt suppleant 

i Nordiska rådets svenska delegation. Ledamot i partiets arbetsgrupp ”Klimatomställningen 

ska fungera för vanligt folk i hela landet”  

 

Riksdagsåret 2023 

År 2023 har varit ett fortsatt tufft år för många barnfamiljer, pensionärer och ensamstående med 

höga elpriser, höjda boräntor och höjda priser på livsmedel. Här har vi socialdemokrater i 

opposition presenterat en rad åtgärder under hela året som kunde göra skillnad och avlasta en 

svår ekonomisk situation för många. 

 

Vi har fortsatt vårt oppositionsarbete i riksdagen och lade fram en budgetmotion som sätter 

välfärden och vanligt folk främst, där vi har en ansvarsfull ekonomisk politik mot stigande priser. 

En sammanhållen politik för ett samhälle som håller ihop på både lokal, regional och nationell 

nivå.  

 

Det fruktansvärda anfallskriget mot Ukraina som Ryssland startade den 24 februari 2022 har 

fortsatt att påverka arbetet i riksdagen och har lett till det svåraste säkerhetspolitiska läget i 

modern tid. Vi har under året fattat ytterligare beslut om och bidragit med både militärt och 

humanitärt stöd till Ukraina och det är helt avgörande för att de ska kunna stå emot Rysslands 

oprovocerade anfallskrig. Kriget har förändrat den säkerhetspolitiska situationen globalt och gett 

långtgående världsekonomiska konsekvenser för många år framåt. Men framför allt är det en stor 

tragedi för alla drabbade människor.  

 

Året började med fokus på länets infrastrukturfrågor då länsbänken bjöd in trafikutskottets 

socialdemokratiska grupp till besök i Västernorrland. Vi på länsbänken har fortsatt våra 

gemensamma besök i länets kommuner och även bjudit med kamrater från olika aktuella utskott 

till våra besök. Vi har marknadsfört de västernorrländska kommunerna på riksplanet och är även 

mycket aktiva i kontakter med de som finns i våra nätverk utifrån viktiga frågor som rör 

Västernorrland, regionen och våra kommuner i länet.  

 



   

 

Under året har samarbetet med S-ledamöterna från Skogen ökat, både att vi skriver motioner 

tillsammans och även att vi gemensamt tar debatter i kammaren mot regeringens statsråd. Vi på 

länsbänken har också tagit initiativ till att fördjupa vår samverkan med Gävleborgs länsbänk och 

var på gemensamt besök med våra länsbänkar i Gävle.  

 

Vi har genom vårt riksdagsarbete fortsatt med ett konstruktivt oppositionsarbete och lyft 

strategiska framtidsfrågor för Västernorrland genom motioner, interpellationsdebatter, skriftliga 

frågor och genom att lyfta viktiga frågor i både sociala medier och hemma i länets olika 

mediekanaler. Under den allmänna motionstiden 2023 lämnade vi riksdagsledamöter in totalt 39 

motioner varav flertalet berörde Västernorrland. Många av motionerna fick uppmärksamhet i 

både lokal och nationell media men även i facktidningar.  

 

En viktig del i våra uppdrag handlar om att stärka demokratin genom att få människor att 

intressera sig för samhällsfrågor. Som en del i detta har vi under året mött skolklasser på besök i 

riksdagen och gjort skolbesök hemma i länet, vilket vi fortsätter med kommande år. Vi har även 

tagit emot flera prao-elever från Västernorrland under året, dessa har följt oss i vårt 

riksdagsuppdrag.  

 

Vi har under året fortsatt arbetet för att utveckla och förstärka våra fackliga kontakter hemma i 

länet. Den facklig-politiska samverkan är oerhört viktig för att nå våra politiska mål och vi 

kommer fortsätta att fokusera på det denna mandatperiod. Vi har fortsatt att arbeta med hur vi 

når ut med vår politik, via sociala medier och debattartiklar och arbetar strategiskt med vår 

kommunikation. 
 
Vi har representerat partiet på möten runt om i landet och världen. Vi har deltagit i 
partiaktiviteter runt hela Västernorrland, och i våra arbetarekommuner. Haft fysiska möten med 
medlemmar, gjort arbetsplatsbesök och deltagit i fackliga möten. 
 

Det är alltid roligt när vi får besök hemifrån länet i Riksdagshuset. Vi har träffat fackliga 

medlemmar, skolklasser och medborgare från Västernorrland. Avslutningsvis vill vi välkomna fler 

att bjuda in oss på möten och besök hemma i länet och er att besöka oss på plats i riksdagen. Vi 

vill passa på att tacka för alla samarbeten under året som gått och ser framemot vidare samarbete 

kommande år.   
 

Malin Larsson – Peter Hedberg – Anna-Belle Strömberg - Peder Björk 

 

Verksamhetsåret har i mångt och mycket varit en uppstart för den nya majoriteten att hitta 

formerna för vårt arbete inom ramen för det samarbetsavtal och det politiska program som vi 

gemensamt står bakom. Från att under några år haft ett gynnsamt ekonomiskt läge och överskott 

i Region Västernorrland, tack vare vår S-regerings tilldelning av statsbidrag under pandemin, 

skedde en dramatisk omsvängning under 2023 med stigande inflation samt ökande kostnader för 

pensioner. Detta relaterat till den lågkonjunktur som Sverige och omvärlden befinner sig i.  

 



   

 

Den största påverkan på ekonomin står dock att finna i den fortsatta ökningen av kostnaderna 

för hyrbemanning, här är det absolut nödvändigt att snarast vända trenden och kraftigt minska 

beroendet av hyrpersonal. Flera initiativ tagits för att vända utvecklingen, både i regionen och 

nationellt. Ett nytt avtal blev klart under året mellan regionerna om gemensam upphandling av 

hyrespersonal träder i kraft 2024. Via SKR beslutades också om en rekommendation om att alla 

regioner kraftigt ska minska användningen av hyrbemanning i regionens verksamheter, utifrån 

respektive regions förutsättningar, tillsammans kommer detta förhoppningsvis att bidra till en 

minskning av hyrbemanningskostnaderna. 

 

Sammanfattningsvis vändes regionens positiva resultat 2022 till ett underskott 2023 på närmare 

400 miljoner kronor, där enbart stafettkostnaderna utgjorde 770 miljoner kronor. En ökning från 

föregående år med 65%.  

 

Vanligtvis antar Regionen budgeten i juni men denna gång sköts beslutet fram då vi ville invänta 

besked från regeringens höstbudget om vilka statsbidrag vi kunde räkna med inför 2024. 

Tidöregeringen gav visserligen besked under hösten om ökade statsbidrag till regioner och 

kommuner men nivån på dessa är långt ifrån de behov som finns runt om i vår och andra 

regioner, och kommer inte att täcka upp för de underskott som väntas kommande år. Regionplan 

och budget 2024 antogs i november, en budget med beräknat minusresultat på 850 miljoner 

kronor. Utgångsläget inför 2024 och framåt är oerhört tufft och det kommer att kräva svåra 

beslut när hälso- och sjukvården ska minska sina kostnader med 775 miljoner kronor till utgången 

av 2026. 

 

En del satsningar har dock fått utrymme i kommande budget exempelvis inom regional 

utveckling, BUP och primärvården.  

 

Under 2023 har vi tillsammans med våra samarbetspartier beslutat om ett flertal punkter i den 

politiska plattformen: 

- Kompetensförsörjningspaketet med olika åtgärder för att ge regionens personal bättre villkor 

samt att möjliggöra för rekrytering av nya medarbetare 

- Beslut om upphandling av utredning av sjukhusstrukturen i regionen. Utredningen försenades 

pga. överklagan, men har nu efter årsskiftet startat.  

- ”Sundsvallspaketet” Satsningar på sjukhuset i Sundsvall för att öka antalet vårdplatser och att 

återöppna de slutna geriatriska slutenvårdsplatserna 

- Beslut om nedläggning av Folktandvårdskliniken i Ullånger samt införande av en mobil 

tandvårdsklinik (som ska vara i drift under 2024) som då kan serva området när det gäller barn 

och ungas tandvård. 

- Effektivare administration Den utredning som initierades under förra mandatperioden i syfte att 

sänka kostnaderna för administrationen i regionen presenterades under våren. Enligt utredningen 

finns det potential att minska kostnaderna med uppemot 250 miljoner kronor fram till 2026/27.   

I vår överenskommelse med (M) och (C) ingick också ett utredningsuppdrag gällande 

sjukhusstrukturen i regionen. Direktiven för utredningen lades fast under året men själva 

utredningsarbetet försenades på grund av överklagande av upphandling av konsult.  

Beslut togs i regionstyrelsen i april om att regiondirektören ska presentera en plan för vilka 

åtgärder som ska genomföras för att minska kostnaderna inom administrationen. 

 



   

 

En fråga som också hade stort fokus under året var införande av den ny arbetstidslagstiftningen 

som började gälla 1 oktober för ambulanspersonalen. Denna innebär ett tak för hur många 

timmar man kan arbeta per dygn. Många i personalen hade i förväg sagt upp sig på grund av 

missnöje med det nya arbetstidsreglerna som innebär att dygnstjänstgöring inte längre är möjlig. 

Farhågor om hur regionen skulle klara av att bemanna ambulanserna, framför allt i Sollefteå som 

drabbats av flest uppsägningar, var stora. I efterhand kan man se att det visserligen har varit en 

tuff situation att hålla ambulansverksamheten i gång men att det generellt ändå inte har påverkat 

eller försämrat insatstiden på prio-ett larm.  

 

När det gäller regionala utvecklingsfrågorna så står Västernorrland inför en spännande framtid 

där många aktörer visar intresse att göra investeringar i regionen. Det är nya etableringar och 

utökning av befintliga verksamheter där beräknade investeringar motsvarande 220 miljarder kan 

ske fram till 2030. Med det följer också minst 7 500 nya arbetstillfällen, om man dessutom räknar 

med att varje jobb kan generera minst ett ytterligare så är antalet 15 000 arbetstillfällen. Några 

exempel på nya etableringar i länet är Liquid Wind som kommer tillverka koldioxidneutrala 

bränslen i Örnsköldsvik, Vätgasfabriken RES i Ånge, världsledande greentech-företaget PTL i 

Sundsvall och Timrå. 

 

Dessa positiva förändringar kommer att kräva omfattande insatser från regionen och våra 

kommuner när det gäller välfärdsservice, kompetensförsörjning och investeringar i infrastruktur. 

Det är av största vikt att regionen i samarbete med kommunerna kan möta behoven hos 

befintliga och nya företag samt statliga verksamheter. Det är också nödvändigt att planerade 

infrastruktursatsningar genomförs enligt plan samt att ytterligare investeringar görs för att stärka 

vår fysiska och digitala infrastruktur. Regionala utvecklingsnämnden kommer från 2024 att få en 

ramökning för att stärka det regionala utvecklingsarbetet och ge förutsättningar för tillväxten i 

regionen. Som en av få regioner innebär det också satsningar på kulturområdet istället för 

neddragningar. 

 

De minskade statliga stöden för folkhögskolorna får konsekvenser för Region Västernorrlands 

folkhögskolor. Färre deltagare kan erbjudas plats på allmän kurs vid Ålsta folkhögskola i 

Sundsvall. Beslut har också fattats i Regionala utvecklingsnämnden om att Hola folkhögskola 

avvecklar sin filial i Sollefteå.  

 

Kollektivtrafikfrågorna har också varit under lupp, där arbetet med att reorganisera 

kollektivtrafiken i länet fortgår inklusive processen med att anta en ny förbundsordning. I 

september tog regionfullmäktige också beslut om att gå in som ägare i Bussgods i Norr via 

Kollektivtrafikmyndigheten, vilket övriga delägare kommunerna i länet också tagit beslut om.  

 

Den styrande majoriteten har nu under ett år verkat i regionen och det har trots olika ideologiska 

utgångspunkter fungerat väl. I det rådande läget där ekonomin står i fokus och vi som styrande 

majoritet tar ansvar för verksamheten och fattar nödvändiga beslut för att komma till rätta med 

våra problem har vi samtidigt en opposition som varken kan presentera något gemensamt 

alternativ eller komma med konstruktiva inspel. I stället ägnar man sig i huvudsak åt populistiska 

utspel och misstänkliggörande inlägg i sociala media m.m. 

 

 



   

 

Regionfullmäktige 

Regionfullmäktige (RF) sammanträdde under året vid sex tillfällen. Socialdemokraterna har 24 av 

71 mandat i RF, tillsammans med samarbetspartierna 39 mandat. S-gruppen har haft gruppmöte 

dagen innan fullmäktiges sammanträde, samt någon dag innan regionstyrelsens sammanträden, 

för möjlighet till delaktighet inför beslut.  

 

Gruppstyrelse 

Gruppstyrelsen består av sju ledamöter. Utöver gruppledarna utses övriga sex ledamöter via 

nominering i RF gruppen. I gruppstyrelsen ska varje arbetarekommun vara representerade. 

Gruppledaren är sammankallande. Under 2023 bestod gruppstyrelsen av gruppledare Roger 

Johansson, ledamöter Anette Lövgren, Siw Sachs, Erik Bäckström Andersson, Krister McCarthy, 

Susanne Lindahl och Kristina Nilsson. 

 

Politiska sekreterare  

Lina Frankl arbetar deltid för regionen och från och med februari även Mattias Öberg på heltid. 

 

I mars 2023 hade vi en överläggning i Sundsvall med alla förtroendevalda i stiftet.  Vi har försökt 

att jobba ihop de förtroendevalda som vi har i stiftsfullmäktige, stiftsstyrelsen, 

egendomsnämnden och domkapitlet. 

 

Det har fortsatt varit problematiskt med närvaron i Stiftsfullmäktige, men i november var vi för 

första gången under mandatperioden äntligen fulltaliga. Vi har fortsatt arbetet med att kontakta 

de med bristande närvaro för att komma tillrätta med den höga frånvaron.  

Gruppmöten har genomförts inför Stiftsfullmäktige, fysiskt eller digitalt, för att vi ska hitta våra 

roller och gemensamt stå upp för den politik som vi gick till val på. Stiftet präglas av en ömsesidig 

respekt för varandra och ett gott samtalsklimat vilket borgar för att vi ska kunna ta oss an de 

utmaningar vi står inför. 

 

I oktober besökte stiftsstyrelsen Kyrkokansliet samt Uppsala stift. Gottsunda församling, en av 

Sveriges mest socialt utsatta församlingar besöktes och därifrån finns det mycket intressant att ta 

med i det fortsatta arbetet. Förutom sedvanliga frågor har fokus legat på pastoratsindelningen i 

Medelpad, vad vi ska göra med det upparbetade överskottet samt planering inför det Biskopsval 

som ska genomföras under 2024.   

 

Vi har ett ansvar, som Socialdemokrater, att gemensamt arbeta för att det här går bra - oavsett 

om vi är förtroendevalda i stift eller församling har vi i vårt valprogram som grund. 

Tack alla ni som väljer att engagera er! 

 

Verksamheten bedrivs främst ute i klubbarna på lokal nivå. Vi har kvinnoklubbar i Örnsköldsvik, 

Härnösand, Sundsvall/Timrå och Ånge. Naturligtvis skulle vi önska att det skulle bli fler klubbar 

ute i länet.  



   

 

Distriktsstyrelsen har haft nio protokollförda möten 2023, varav de flesta har genomförts digitalt. 

Det är en utmaning att driva en styrelse med ordförande i Ånge, vice ordförande i Örnsköldsvik, 

sekreterare i Härnösand och kassör i Sundsvall. Samtidigt är det bra med en spridning i länet. 

Styrelsens fokus under året har legat på att utveckla administrativa rutiner för att förenkla och 

spara tid. Allt för att få tid att stötta våra kvinnoklubbar och satsa på verksamhet som 

föreläsningar.  

Verksamhetsåret startade med att vi deltog i ”Lön hela dagen”. En kampanj som drivs 

tillsammans av ett fyrtiotal kvinnoorganisationer och politiska kvinnoförbund, däribland S-

kvinnor. Siffror från SCB visar att löneskillnaden mellan män och kvinnor är 10% i 

Västernorrland. Omräknat till tid innebär att kvinnor arbetar ”gratis” 48 minuter per dag. 

Vårt årsmöte genomfördes med gäster. Susanne Dufvenberg från förbundsstyrelsen informerade 

om aktuella frågor. Tina Wilhelmsson, vissångerska, höll sin uppskattade föreställning tillika 

historielektion ”Raderade kvinnor”. Folkbildning i allra högsta grad. 

S-kvinnor nationellt hade sin förbundskongress 26–27 augusti i Norrköping där vår ordförande 

Eva Mörk Månsson fick förtroendet som ersättare i S-kvinnors förbundsstyrelse. Det är viktigt 

med en länk mellan distrikt och förbund. Övriga som representerade distriktet var Barbro Brix 

(Örnsköldsvik), Anna Frisk (Sundsvall) och May Andersson (Härnösand). Stort tack till ert 

engagemang som visar på att Västernorrland är något att räkna med. 
En upptaktsträff inför hösten ägde rum i september på Kommunals stugby, Jang, där styrelse och 
intresserade medlemmar planerade kommande års aktiviteter. Det fanns även utrymme för 
politiska samtal och med tanke på diskussionerna visade på att det finns ett behov. Helgen var 
mycket uppskattad och det är något som styrelsen tänker fortsätta anordna. 
 
Under december anordnade vi en digital föreläsning ”Asylsökande och nyanländas villkor” med 
integrationsstrateg och -samordnare i Sundsvall samt representanter från Migrationsverket och. 
Intressant information, fakta och alla fick möjlighet att ställa frågor. Det var ett nytt grepp där 
samtliga medlemmar bjöds in via sina lokala ordförande att delta via Teams. Något vi kommer 
fortsätta med. 
 
Medlemsvärvning pågår ständigt och medlemsantalet har under året fått 38 nya medlemmar, 
varav 17 valt S-kvinnor som sitt första val. Totalt har vi ökat med fem medlemmar. Det finns en 
känsla att den sittande regeringen med den, i vårt tycke kvinnofientliga politik som nu bedrivs, 
har gett ett ökat intresse för politiska frågor. Vi ser även att medlemmar som lämnat 
Socialdemokraterna nu kommer tillbaka. 
 

Ett annat viktigt incitament utöver att värva medlemmar är att ta hand om befintliga medlemmar 

och stötta aktiva S-kvinnor i partipolitiken. Det gör vi genom att erbjuda S-kvinnors utbildning, 

lokala studiecirklar och träffar samt erfarenhetsutbyte mellan klubbarna. 

S-kvinnor driver opinion genom insändare och debattartiklar, såväl lokala som i samarbete med 

förbundet.  

Vi fortsätter att arbeta med Fred, Frihet och Feminismen 

 

Styrelsen för S-kvinnor Västernorrland 

gm Eva Mörk-Månsson ordförande 

 



   

 

Verksamhetsåret 2023 för SSU Västernorrland har präglats av förbundskongress, studier och 

medlemsaktivering.  

 

2023 var stapeln för SSU:s 42: a förbundskongress som detta år arrangerades i Norrköping, den 

4–7 augusti. Kongressen gick under parollen ”Kraft för rättvisa” vilket genomsyrar samtliga 

förslag som kommer att hanteras av kongressen. 249 ombud kommer tillsammans med SSU:s 

förbundsstyrelse att debattera och anta ett politiskt handlingsprogram med fyra avsnitt: Arbete 

och ekonomisk rättvisa, En solidarisk och hållbar omställning, Sverige i Europa och Välfärd i 

hela landet.  

 

SSU Västernorrland skickade motioner och förslagsändringar till samtliga fyra avsnitt och fick 

genomslag för en del av dem. Bland annat behandlades motionerna om reformerad bränsleskatt 

och avskaffandet av avgiften på högskoleprovet. Tillsammans med resterande norrdistrikt fick vi 

gemensamt igenom förslag som gynnar hela Norrland.  

 

SSU Västernorrland har bedrivit och deltagit på studier under 2023. Den 18–19 november 

arrangerades grundkurs i Örnsköldsvik med gott deltagande. Våra medlemmar har även deltagit 

på studier på annan ort.  

 

Efter en tids uppehåll arrangerades äntligen Norrkonferens av SSU Norrbotten i Luleå.           

Där diskuterades Norra Sveriges framtida utmaningar och möjligheter, i allt från den gröna 

omställningen till medlemsvärvning och stärkandes av SSU:s närvaro i de nordligaste länen.     

Till vår stora glädje är det SSU Västernorrland som är arrangörer för 2024s upplaga av 

Norrkonferens som går av stapeln 10–12 maj i Örnsköldsvik!  

 

Vid årsskiftet 2023/24 hade SSU Västernorrland 196 medlemmar. Trots en negativ förändring i 

antalet medlemmar ser styrelsen positivt på framtidens medlemsvärvning då vi från och med 1 

januari 2024 anställt ombudsmannen Lina Strandin. SSU Västernorrland har under årets gång 

varit delaktig i opinionen via sociala medier, tidningar och radio. 

Vi tackar Socialdemokraterna i Västernorrland för ett gott samarbete under det gånga året och ser 

framemot vårt fortsatta arbete tillsammans! 

 

SSU Västernorrlands distriktsstyrelse 

 

Styrelsen för Unga Örnar Västernorrland får härmed avlämna följande berättelse för 

verksamheten 2023. 

 

Styrelsen har under året utgjorts av följande personer: 

Johanna Bergsten, ordförande, medlemsansvarig 

Samuel Wiklund, kassör 

Oline Filipsson, ledamot 

Jonas Öberg, ledamot 

Marianne Heinilä, ledamot 



   

 

Frat Kandemir, ledamot 
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MEDLEMMAR 

23 januari 2024 var medlemsantalet 65. Under 2023 var antalet 96. OBS! Oklara siffror då 

medlemmarna ska förnya sitt medlemskap nu i början av året.  

 

VERKSAMHETEN  

Styrelsen har under året haft fem digitala möten inklusive det konstituerande mötet. Andra 

halvan av 2023 spenderades med att få ordning på Swedbank och vårt konto för att kunna 

betala våra räkningar. Är inte klart än på grund av att Swedbank inte godkände årsmötets 

digitala underskrift. Men ordförande jobbar på saken.  

 

Mötena har handlat om att komma fram till vad styrelsen ska göra, vart ska vi satsa och lägga 

vår energi. Vilken del av länet där vi inte har någon verksamhet ska vi fokusera på? Styrelsen 

har inte kommit fram till något konkret kring den frågan. Mycket fokus har hamnat på 

ekonomin istället.  

 

Under året har vi varit inbjudna till S-kvinnor för att berätta om vår verksamhet vid ett tillfälle. 

Vi har också inlett ett samtal med LO, Landsorganisationen i Sverige om att de kan hjälpa oss 

att sprida information om vår verksamhet till de olika fackförbunden. Detta kommer att bli 

mer aktualiserat under 2024.  

 

KRAMFORS 

Avdelningen i Kramfors har under sommaren gjort en aktivitet där man åkte till Boda Borg 

med en grupp. Dessutom har arbetet med att starta upp en ungdomsgård pågått under året. 

Tyvärr drabbades lokalen av en vattenskada strax innan öppnandet så ungdomsgården är för 

närvarande satt på paus.  

 

HUSUM 

Unga Örnar Husum bedriver sin verksamhet i Röda villan mitt emot Husumskolan och under 

2023 har flertalet aktiviteter genomförts. Bland annat har Unga Örnar Husum deltagit 

arrangemanget i Fiske i dammen där det planterades ut fisk. Man sponsrade alla på 

sommarfritids med en t-shirt där barnen fick designa och trycka motiv på tröjan. Inför jullovet 

deltog man i ett arrangemang tillsammans med några andra föreningar där jullovet firades in. 

Unga Örnar Husum sponsrade med julklappar till barnen.  

Under eldveckan stod de för godispåsar till de som fiskade i fiskdammen. Man har dessutom 

stöttat olika aktiviteter och klasser med både fotbollar och ansiktsfärg.  
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Precis som tidigare har distriktsstyrelsen en ambition att utveckla verksamheter i fler delar av 

länet och om intresse finns stöttar styrelsen de initiativen.  

 

STS-Västernorrland har under 2023 verkat genom lokala grupper i fyra av länets kommuner; 

Härnösand, Sollefteå, Sundsvall, Timrå. Det finns behov att vitalisera vårt arbete och det finns 

en ambition att starta/återstarta grupper i fler kommuner.  Våra lokalföreningar ingår i den 

socialdemokratiska arbetarekommunen och våra medlemmar är fullvärdiga medlemmar i det 

socialdemokratiska partiet.  

 

I en tid när både människovärdet och respekten för skapelsen utmanas vill vi stå för en radikal 

klimatpolitik, ett solidariskt flyktingmottagande och ett jämlikt samhälle fritt från rasism. Vi 

vill bredda socialdemokratin och göra den till naturligt hem för fler som vill vara politiskt 

aktiva. 

 
Fred Nilsson ordförande Tro och Solidaritet Västernorrland 
 

 

HBTQ+ Socialdemokrater Västernorrland Jämtland är en förening där transpersoner, 

queerpersoner, homosexuella, bisexuella, intersexuella, feminister och heterosexuella står sida 

vid sida. Vi är feministiska socialdemokrater som ställer klasskamp och HBTQ+-kamp sida 

vid sida. HBTQ+ Socialdemokrater Västernorrland Jämtland arbetar aktivt med att belysa de 

diskriminerande normer och maktordningar som försvårar människors möjligheter att leva 

sina liv i demokrati och frihet. 

 

Vid utgången av 2023 har HBTQ+ Socialdemokrater Västernorrland Jämtland 178 

medlemmar. Det är en styrka att allt fler förstår vikten av ett samhälle utan fördomar och 

diskriminering, utan över- och underordning, utan klasskillnader, utan patriarkat, utan rasism 

och främlingsfientlighet, queerfobi, rasism eller homo-, bi- och transfobi. 

 

Under 2023 har styrelsen för HBT Socialdemokrater Västernorrland Jämtland varit; 

Robert Bylund, Elvira Ericsson, Torbjörn Karlsson, Krister McCarthy, Eva Nilsson, 

Zenitha Nordfjell samt Jeanette Olsson (tom 2023-08-23) 

 

Föreningen är också ett distrikt inom HBTQ+ Socialdemokrater Sverige. Förbundet bytte 

namn under 2023, när man ändrade från HBT-S till HBTQ+S. Detta skedde under 

kongressen i maj, där Västernorrland var på plats på Sveavägen 68 som tredje största 

delegation med fem ombud och tre ersättare. Våra ombud drev på hårt och framgångsrikt för 

våra frågor och fick med oss kongressen på mycket av det vi föreslog. 
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Under verksamhetsåret har föreningen medverkat i Pride-evenemang i 7 av länens kommuner 

samt att vi medverkade vid Hudiksvall Pride som stöd till arbetarekommunen där. Vi hade 

sammanlagt 12 000 potentiella kontakter med andra deltagare i pridetågen och minst dubbelt 

så många potentiella kontakter genom de som tittar på. Det här är ett mycket effektivt sätt att 

på kort tid få väldigt många kontakter med väljare och invånare! 

 

Vi har tagit fram en Pride-manual/lathund för alla som vill engagera sig och vara med. 

Arbetsgruppen har bestått av Torbjörn Karlsson och Zenitha Nordfjell som båda hör till 

föreningens mest erfarna Pride-anordnare. 

 

Vi har också fortsatt att lyfta fram våra medlemmar vid nominerings-processer till interna och 

externa uppdrag. Vi har skrivit motioner till arbetarekommuner och partidistrikt, för att lyfta 

fram och driva på utvecklingen för de frågor som är viktigast för våra grupper. I 

Västernorrland har vi deltagit i partidistriktets arbetsgrupp för att fortsätta lyfta våra gruppers 

frågor och även öka kunskapen om HBTQ+frågor hos medlemmar och förtroendevalda i 

partidistriktet. 

 

Men lite mer har vi också hunnit med. 

Vi har medverkat vid första maj-firanden i flera kommuner och i Härnösand var vi inbjudna 

att tala, ett uppdrag som vår medlem Bianca Ödling genomförde under stor uppskattning från 

åhörare och partikamrater. 

 

Vi har dessutom genomfört en digital föreläsning via ZOOM i samarbete med ABF 

Västernorrland där våra riksdagsledamöter Anna-Belle Strömberg och Daniel Vencu 

Velasquez Castro gav oss en uppdatering av arbetet i riksdagen för att hålla emot den 

högerkonservativa regeringen och deras försök att försämra för minoritetsgrupperna. Vi har 

mer att göra, kamrater, minst sagt! 

 

HBT Socialdemokrater Västernorrland Jämtlands styrelse 

 

 

Resultatutveckling 

För 2023 redovisar bolaget ett preliminärt minusresultat före bokslutsdispositioner på 726 000 

kr på grund av kostnaderna för en fackligt-politiska skrivarkurs vi driver nu då vi för första 

gången använder våra tillgångar till en offensiv satsning. Vi når detta resultat tack vare 

börsutvecklingen som gav ett plus på 262 000 kronor. De samlade tillgångarna var vid 

årsskiftet knappa nio miljoner men börsen går ännu bra. 

 

Samtidigt kan vi under 2024 vänta oss fortsatt stora utgifter för den kurs i facklig/politisk 

samverkan i samarbete med Bommersviks akademin. Det är ett 20-tal deltagare från olika 
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fackförbund och arbetarekommuner.  Utbildningen är nu klar till två tredjedelar och som 

avslutas i maj. 

 

Styrelsens verksamhet 

Under verksamhetsåret har styrelsen hållits oförändrad. Ordförande är Roger Johansson, 

Sundsvall. Conny Hansson från Östersund representerar IF Metall, och för LO kvarstår 

Theres Johansson från LO-distriktet - bolagets huvudägare. Kvar som administratör i bolaget 

sitter Svante Säwén. Också bokföring, revision och kapitalförvaltning är oförändrade. 

 

Bonnieravtal 

Vårt avtal med Bonniers löper på. S-krönikorna publiceras i ST två onsdagar i månaden. I 

avtalet slås fast att vårt bolag ges inflytande, om än inte bestämmanderätt, över tillsättningen 

av den socialdemokratiska politiska redaktören på Tidningen Ångermanland. Vi värdesätter 

och försöker upprätthålla kontakten med Bonniers. Ett projekt vi fortfarande försöker få till är 

en historik över Dagbladets sista 15 år, en historia som ännu är oskriven. 

 

Roger Johansson, ordförande Tidnings AB Nya Norrland-Dagbladet 

 

 

 

 


